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MUDr. Halapin: 

Jedna z otázok je na zástupcu riaditeľa pána Davalu. Zaujímalo by ma niektoré otázky, čo sa 

týka nákupu komunálnej techniky v kúpnej zmluve z 10. marca, kde sa nakupuje komunálna 

technika v sume asi 550 tis. eur. Otázka jedna je z čoho bude financovaný tento nákup, keďže 

v nákupnej zmluve nie je, v podmienkach platby nie je tam špecifikované, či to bude vo forme 

lízingu aj keď nenašiel som nejaké sumy, ktoré by boli plánované v rozpočte, to je jedna 

otázka.  

Druhá otázka je k tomu, čo sa týka nákupu alebo skladby tejto techniky, jedna z týchto 

technik je  pracovná plošina. Pokiaľ viem, jednu pracovnú plošinu mesto už vlastní, či je 

potrebná ďalšia plošina alebo teda, načo sa bude využívať. 

Ďalšia otázka je, čo sa týka verejného obstarávania, či má mesto osobu odborne spôsobilú na 

verejné obstarávanie alebo nie, pretože verejné obstarávanie pokiaľ viem robila externá firma. 

Ďalšia otázka je, koľko firiem sa prihlásilo do tejto súťaži. Ďakujem. 

 

Ing. Kolesár: 

Odpovedať na túto otázku, resp. na tieto otázky nebude pán Davala, pretože z jeho 

kompetencií, ako zástupcu riaditeľa bez môjho poverenia by nevyplynulo podpísať túto 

zmluvu. Verejné obstarávanie zariaďovalo mesto, preto poprosím pána zástupcu Ing. Goreho, 

aby reagoval na jednotlivé otázky.  

 

Ing. Gore: 

Ospravedlňujem sa, lebo už minule zo široka, aj teraz musím zo široka, lebo asi je potrebné to 

tu nejak celé dôslednejšie vysvetliť. Požiadavky na komunálnu techniku zo strany 

Technických služieb boli vznesené hneď, keď sme nastúpili do pozícii vedenia mesta v roku 

2011. Od vtedy každoročne, opakovane sú vznášané požiadavky na to, že túto techniku je 

potrebné riešiť, lebo sú to stroje a zariadenia, ktoré sú pred rokom 1990. Naviac na túto 

techniku sú kladené aj nejaké zákonné požiadavky, napr. musia prejsť cez stanicu technickej 

kontroly, napr. treba, aby prešli cez revízie zdvíhacích zariadení a nemôžme zanedbať ani to, 

že musia sa dodržiavať nejaké zákonné ustanovenia bezpečnosti a ochrany zdravia 

obsluhujúcich. Preto sme sa po týchto oprávnených požiadavkách rozhodli riešiť aj túto 

oblasť. Bude to riešené lízingovou formou financovania. Na to, aby sme mohli lízing 

uskutočniť musí byť presná hodnota, aby sme mohli súťažiť lízing, na to musí byť presná 

hodnota toho, čo súťažíme. Na to, aby sme zistili presnú hodnotu, čo súťažíme musí byť 

vysúťažená táto technika. Táto technika bola presne podľa zákona vysúťažená. Výsledkom tej 

súťaže musí byť nejaká zmluva. Táto zmluva je, nemusí sa nič platiť, lebo teraz prebieha 

ďalšia súťaž, ďalšie verejné obstarávanie na získanie lízingového partnera a keď bude tento 

vysúťažený, tak bude sa to riešiť formou spätného nákupu a formou lízingu. Toto bolo jasné 

už od minulého roka, kedy sme túto požiadavku alebo kedy sme získavali odborne spôsobilú 

osobu na tento prípad a boli v septembri 2013 zverejnené na webovej stránke mesta 

objednávky. Jedna objednávka na nákup techniky, na vysúťaženie techniky, druhá objednávka 

na vysúťaženie lízingovej spoločnosti. Na to, aby sme tento obchod mohli prefinancovať je 

potrebné akontácia, tá je v tých súťažných podmienkach nastavená na 100 tis. eur. Tak je aj 

v rozpočte mesta týchto 100 tis. eur schválených, resp. týchto 100 tis. eur je schválených 



každoročne takáto čiastka pre TS na účely zvyšovania kvality hmotného majetku. Rozpočet 

bol schválený, prostriedky na to sú rozpočtované. 

Ako sa vyberala technika. Požiadavky zo strany TS boli oveľa vo väčšom rozsahu, ako je 

nákup tejto techniky alebo ako boli vyšpecifikované jednotlivé zariadenia. Tu sa bral ohľad, 

alebo prioritou bolo, aby sme zabezpečili prostriedky, ktoré slúžia na zabezpečenie čistoty 

mesta, druhá taká priorita bola, žeby si TS, ako platca DPH vedeli odpočítať daň z pridanej 

hodnoty a rozhodujúca časť tých prostriedkov, resp. tých zariadení, ktoré sú a budú nakúpené 

a prefinancované lízingom slúžia na tento účel. To je ramenový reťazový nosič, nakladač 

a zberné vozidlo. Tieto zariadenia sú na to určené, aby zabezpečovali čistotu. Tieto služby 

fakturujú TS mestu a tým pádom si môžu odpočítať daň z pridanej hodnoty. Tá čiastka, ktorá 

je uvedená, ktorá je spomínaná, tá nebude v takom rozsahu ako je to na zmluve, lebo sú tam 

dve možnosti, jednak daň z pridanej hodnoty sa odpočíta, jednak je možnosť toho, že sa to 

bude realizovať aj individuálne. Chcem upozorniť na to, že je to prípad, ktorý je bežný 

v samospráve, aj keď sme nastúpili do vedenia mesta platil sa lízing za mercedes. Hodnota 

tohto nákupu bola v roku 2009 tesne pod 300 tis. eur. V roku 2011 a 2012 sa platili splátky 

a to bude pokračovať aj teraz od roku 2014 ďalej 4 roky. Časový priestor medzi tým, ako sa 

doplatil lízing za mercedes a nákup nových vozidiel bol preto, lebo keď sme nastúpili, tak 

záväzky TS, čisto dodávateľské záväzky boli cez 200 tis. eur, teraz na konci roku 2013 sú 100 

tis. eur. Urobili sme nejaký oddychový čas na to, aby sa znížili tieto záväzky, aby neboli také 

tlaky na TS lebo zvyšovaním týchto záväzkov veľa času venovali TS tomu, že presviedčali 

dodávateľov, aby nemuseli platiť načas, resp. aby dali nejaký odklad lebo ten platobný režim 

nebol úplne štandardný. Keď som na niečo zabudol, doplním.  

 

Ing. Kolesár: 

Bola otázka na  pracovnú plošinu, či je potrebná. 

 

Ing. Gore: 

Keď si pamätám, tak je to preto, že tá plošina má nejaký dosah metrový a tá plošina, ktorú 

spomínaš nemá takýto rozsah, nedosiahne tam a bude využívaná jednak na orezy tých 

stromov, ktoré sú vyššie, jednak na zabezpečenie údržby verejného osvetlenia.  

 

Ing. Kolesár: 

K tomu pán Davala pamätáme si, koľko rokov má naša pracovná plošina, ktorú každoročne 

žiadate zreparovať a vymeniť? 

 

Davala: 

Rok výroby 1982. 

 

Ing. Kolesár: 

Rok výroby 1982, dneska je rok 2014. Každoročne žiadajú TS vymeniť túto plošinu. 

Odporúčam každému, kto pochybuje o potrebnosti novej plošiny, aby išiel pracovať na túto 

plošinu do výšky 11, 12 až 16 m. Tu naozaj bez akýchkoľvek irónií, výmena tohto zariadenia 

je nevyhnutná. Je pravdou, že sú aj menšie plošiny v meste, ktoré používa napr. mestské 

hospodárske stredisko. Táto plošina má ale dosah nejakých 7-8 m, používa sa na orez  buď 

nízkych stromov alebo na údržbu inej nízkej zelene. Ešte bola otázka na verejné obstarávanie 

na verejne spôsobilú osobu. Prosím ešte tam o reakciu. 

 

Ing. Gore: 

Nerozumel som, že ako mali sme to my obstarať, akože my máme v meste odborne spôsobilú 

osobu? Čiže pochybnosť? 



MUDr. Halapin: 

Osoba, ktorá má v náplni práce, alebo resp. má na to odbornú spôsobilosť na verejné 

obstarávanie alebo. Pokiaľ vieme, tak mesto má pracovníka, ktorý  na to má odbornú 

spôsobilosť na verejné obstarávanie. Niekedy bolo špecifikované, že musíš mať na konkrétnu 

činnosť, teraz je nový zákon, kde v podstate pokiaľ je spôsobilosť, tak môžeš objednávať vo 

všetkých segmentoch. Ja sa pýtam, či to objednávala osoba, ako zamestnanec mesta alebo 

sme si na to najímali externú firmu s nejakými lepšími skúsenosťami alebo ktorá pracuje 

s nákupom komunálnej techniky a kvôli tomu sme zvolili externú firmu, pokiaľ nie, ja sa 

pýtam, alebo pokiaľ sme zvolili externú firmu, či mala lepšie skúsenosti, pokiaľ sme nezvolili 

a obstarával to pracovník mesta, tak tá otázka je irelevantná. Ďakujem.  

 

Ing. Gore: 

Zvolili sme postup, že túto transakciu obstará „odborne spôsobilá osoba“ z externého 

prostredia. Volili sme to kvôli tomu, že tie osoby, ktoré robia u nás obstarávanie na úrade boli 

pracovne zaťažené, ale rozhodujúcim dôvodom bol objem a zložitosť obchodu. S takýmito 

skúsenosťami nemáme pracovníka, ktorý by vedel takto zorganizovať súťaž. Tá súťaž bola od 

októbra minulého roka do, neviem, či v marci skončila jedna a druhá prebieha. Keď sa 

chceme k niečomu takému dopracovať, tak potrebujeme 1 rok na to, aby technika bola. 

V septembri sme začali a niekedy koncom leta to vyzerá, že technika príde. Zvolili sme ten 

spôsob istoty, niekoho, kto má s tým skúsenosti, kto vie robiť s Európskym vestníkom 

a s Vestníkom národným. Toto bolo potrebné a bolo potrebné  všetky aj podľa novelizácie 

zákona všetky tie kroky a postupy dodržať, preto sme ho zvolili. Vyberali sme to tak, že na 

úrad chodí niekoľko ponúk na poskytovanie týchto služieb. Z tejto databázy sme si overovali 

v Obchodnom vestníku, kto má koľko prípadov, akých prípadov. Rozhodli sme sa pre 

niekoho, podľa mňa sme sa rozhodli veľmi dobre, obstaral to bez problémov, nie sú žiadne 

námietky, nie sú predlžované lehoty a obstaral to preto, že to je prvá spolupráca, za 100 € 

jeden prípad a za 100 € druhý prípad.  

 

MUDr. Halapin: 

Má bohaté skúsenosti s obstarávaním komunálnej techniky. Pracovať s Európskym vestníkom 

a našim vestníkom si myslím, že dokáže každý, kto je odborne spôsobilý lebo to je v podstate 

náplňou osoby, ktorá je odborne spôsobilá, aby vedela pracovať s vestníkmi pri verejnom 

obstarávaní, lebo ja s tým neviem pracovať, nie som odborne spôsobilý na to. Čiže je to firma, 

ktorá má bohaté skúsenosti, tak som to pochopil správne.  

 

Ing. Gore: 

Nielen s obstaraním komunálnej techniky, všeobecne.  

 

MUDr. Halapin: 

Máme pracovníka na všeobecne, ale ja myslím v tomto význame, ja som to pochopil tak, že 

zato ste zvolili takú firmu lebo má bohaté skúsenosti práve s týmto segmentom, lebo keď 

všeobecne, tak všeobecne, to mohli aj pracovníci, teda naši zamestnanci. Predpokladám, že 

nie sú až tak pracovne vyťažení, aby nezvládli popri svojej práci aj iné, pokiaľ nie, no tak sa 

dá prijať aj nový zamestnanec, to nie je problém zase, prijať nového zamestnanca.  Čo sa týka 

lízingovej ponuky, tak si myslím, že tam až taká veľká práca nie, pretože máme konečnú 

sumu, máme lízingové spoločnosti na trhu a tie povedia podmienky, aké sú, tam by som až 

tak nevidel problém. Tak som to pochopil, že je to firma, ktorá má bohaté skúsenosti aj 

v tomto segmente.  
 

Zodpovedané: na MsZ 

Dňa: 30.4.2014 


